
Protokół Nr V/ 11 
z sesji Rady Powiatu w Kielcach w dniu 13 czerwca 2011 roku, 

w sali konferencyjnej Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach 
w godz. od 11.00 do 15.30 

 
 
Do pkt 1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
Otworzył obrady, przywitał radnych i wszystkich uczestników sesji. 
 
W obradach udział wzięli: 
 
 Wicestarosta Kielecki – Zenon Janus, 
 Członek Zarządu Powiatu – Jacek Barański, 
 Członek Zarządu Powiatu – Bogdan Gierada, 
 Członek Zarządu Powiatu – Michał Godowski, 
 Sekretarz Powiatu – Barbara Piwnik, 
 Skarbnik Powiatu – Maria Klusek, 
 przedstawiciele komórek i jednostek organizacyjnych Starostwa 

Powiatowego, 
 
oraz zaproszeni goście: 
 
 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Kielcach – Grażyna Majewska 
 Powiatowy Lekarz Weterynarii – Wiesław Wyszkowski 
 Z-ca Dyrektora Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej i Zdrowotnej – 

Wojciech Żelezik 
 przewodniczący rad gmin z terenu Powiatu Kieleckiego 
 wójtowie i burmistrzowie z terenu Powiatu Kieleckiego  
 
 
 
Kworum w dniu 20 grudnia 2010 r. wyniosło 23 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: Ryszard Barwinek, Marian Ferdek 
 
Rada Powiatu stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
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Do pkt 2 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Na 7 dni przed terminem sesji zostały zgłoszone 3 dodatkowe projekty 
uchwał, dwa z nich są autorstwa Zarządu Powiatu, a mianowicie: 
- projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Starochęciny gm. Chęciny, 
-   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat 
Kielecki do projektu pod nazwą: „eIntegracja - drogą do przeciwdziałania 
wykluczeniu cyfrowemu w województwie świętokrzyskim” realizowanego                
w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007-2013, 
Działanie 8.3 – Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion, oraz 
pełnienia obowiązków Lidera Projektu”. 
Klub radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłosił natomiast:  
-  projekt uchwały w sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji 
w Unii Europejskiej i wyrównania dopłat rolniczych dla Polski.  
Ponieważ projekty te zostały zgłoszone w przewidzianym terminie, w związku          
z tym rozpatrywalibyśmy je w pkt 18 ppkt 25,26 i 27.” 
 
Wicestarosta Kielecki Zenon Janus 
„ Proszę o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał,                             
a mianowicie: 
- projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i Gminy 
Daleszyce na konserwację urządzeń i rowów melioracji wodnych 
szczegółowych na terenie Gminy Daleszyce. 
- projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów 
z dróg w granicach administracyjnych Powiatu Kieleckiego i prowadzenia 
parkingów strzeżonych  - związane jest to z tym, że 21 sierpnia wchodzi nowa 
ustawa regulująca te przepisy, w związku z tym czekanie do sesji wrześniowej 
byłoby niezasadne.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Czy ktoś z Państwa radnych, co do porządku obrad chciałby zabrać głos?” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem do porządku obrad 
zaproponowanych projektów uchwał w sprawie: 
- udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i Gminy Daleszyce na konserwację 
urządzeń i rowów melioracji wodnych szczegółowych na terenie Gminy 
Daleszyce? 
- ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg w granicach 
administracyjnych Powiatu Kieleckiego i prowadzenia parkingów strzeżonych” 
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Głosowanie: 
za – 24 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania porządek obrad został rozszerzony w pkt 18 ppkt 28 oraz 
ppkt 29  o w/w projekty uchwał. 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił porządek obrad ( po zmianach ) i poddał go pod głosowanie 
 
Porządek obrad po zmianach: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 28 marca 2011 r. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 
5. Zmiany w składzie Rady Powiatu: 

5.1. podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Rady Powiatu w Kielcach 
5.2. złożenie ślubowania 

6. Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres między 
sesjami. 

7. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kielcach o stanie bezpieczeństwa 
sanitarno- weterynaryjnego na terenie Powiatu Kieleckiego za rok 2010. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Kieleckiego za 2010 rok. 
9. Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Kieleckim oraz o sytuacji finansowej 

Powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach w pierwszym kwartale 2011 roku. 
10. Sprawozdanie z monitoringu i oceny realizacji „ Planu Rozwoju Lokalnego” – stan           

na dzień 31.12.2010r. 
11. Raport z monitoringu i oceny realizacji „ Strategii Rozwoju Powiatu Kieleckiego            

do roku 2020” – stan na dzień 31.12.2010r. 
12. Informacja o realizacji inwestycji drogowych w 2010 roku. 
13. Informacja o przebiegu akcji zimowej 2010/2011 na drogach Powiatu Kieleckiego. 
14. Sprawozdanie dotyczące realizacji „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego               

z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w 2010 roku.” 

15. Sprawozdania z wykonania planów finansowych powiatowych zakładów opieki 
zdrowotnej za 2010 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i sprawozdania 
z wykonania budżetu za 2010 r. 
16.1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego za 2010r. 
- zapoznanie się z treścią uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach w sprawie sprawozdania Zarządu Powiatu w Kielcach 
z  wykonania budżetu za rok 2010, 
- dyskusja 
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16.2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2010r. 
- zapoznanie się z opinią biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego 
za 2010 r. 
- dyskusja 
16.3. Głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2010 r. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kielcach absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu za 2010 r. 
17.1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach z tytułu wykonania budżetu 
powiatu za 2010 r. 
17.2. Zapoznanie się z treścią uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu w Kielcach w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu           
w Kielcach z tytułu wykonania budżetu za 2010 r. 
17.3. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia Powiatu Kieleckiego za okres                  
od 01.01.2010 r. do 31.12.2010 r. 
17.4. Dyskusja 
17.5. Głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu  Powiatu w Kielcach za 2010 r. 

18. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030 
2) zmian w budżecie powiatu na 2011 rok 
3) zmiany Uchwały Nr XXIX/33/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 17 czerwca 

2010r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu powiatu za I półrocze roku budżetowego 

4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku 
5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów ( na pomoc dla pogorzelca ) 
6) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów ( na remont placu targowego ) 
7) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Raków na konserwację rowu 

melioracyjnego w miejscowości Głuchów i Głuchów Lasy 
8) udzielenia pomocy finansowej dla gmin na realizację zadania związanego                     

z demontażem, transportem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest 
9) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce 
10) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce na zakup dla Komendy Miejskiej 

Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach, sorbentów niezbędnych do likwidacji 
skażeń i zanieczyszczeń na drogach na terenie powiatu kieleckiego 

11) zmiany Uchwały Nr IV/30/11 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 28 marca 2011r.,  
w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się w 2011 roku środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

12) zatwierdzenia zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Chmielniku 
13) zatwierdzenia regulaminów rad społecznych zakładów opieki zdrowotnej Powiatu 

Kieleckiego 
14) wyrażenia opinii dotyczącej przekształcenia Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii 

w Morawicy 
15) wyrażenia opinii dotyczącej przekształcenia Wojewódzkiego Specjalistycznego 

Szpitala Dziecięcego w Kielcach poprzez likwidację Poradni Logopedycznej                 
i Foniatrycznej w Kielcach przy ul. Artwińskiego 3A 
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16) przyjęcia „ Sprawozdania Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie            
w Kielcach z działalności Centrum w 2010 roku wraz z wykazem potrzeb w 
zakresie pomocy społecznej” 

17) przyjęcia raportu z wykonania Programu ochrony środowiska dla powiatu 
kieleckiego za lata 2009-2010 

18) przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu gospodarki odpadami w powiecie 
kieleckim za lata 2009-2010 

19) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach 
roku szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, zasady udzielania i rozmiar 
obniżek oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć dla dyrektorów, 
wicedyrektorów i nauczycieli pełniących inne funkcje kierownicze w szkołach                
i placówkach oświatowych Powiatu Kieleckiego 

20) delegowania dwóch radnych powiatu na członków Komisji Bezpieczeństwa                  
i Porządku dla powiatu kieleckiego 

21) rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego 
22) zmiany Uchwały Nr II/13/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 2010r.  

w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu                   
w Kielcach oraz wyboru jej przewodniczącego 

23) zmiany Uchwały Nr II/14/10 z dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie ustalenia składu 
osobowego komisji problemowych Rady Powiatu w Kielcach oraz wyboru 
przewodniczących komisji 

24) zmiany Uchwały Nr II/16/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 2010r.   
w sprawie wyboru Komisji Statutowej Rady Powiatu w Kielcach oraz wyboru 
przewodniczącego Komisji 

25) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położonej w 
obrębie Starochęciny gm. Chęciny 

26) wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat Kielecki do projektu pod nazwą: 
„eIntegracja - drogą do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu w 
województwie świętokrzyskim” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego 
Innowacyjna Gospodarka 2007-2013, Działanie 8.3 – Przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion, oraz pełnienia obowiązków Lidera 
Projektu” 

27) uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i 
wyrównania dopłat rolniczych dla Polski 

28) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i Gminy Daleszyce na konserwację 
urządzeń i rowów melioracji wodnych szczegółowych na terenie Gminy 
Daleszyce. 

29) ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg w granicach 
administracyjnych Powiatu Kieleckiego i prowadzenia parkingów strzeżonych 

 
19. Zapytania i interpelacje radnych. 
20. Sprawy różne i wolne wnioski. 
21. Zamknięcie obrad. 
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Głosowanie: 
za – 24 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty. 
 
Do pkt 3 
Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 28 marca 2011 
roku. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr IV/11 z sesji Rady Powiatu            
z dnia 28 marca 2011r.  
 
Głosowanie: 
za – 24 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania protokół Nr IV/11 z sesji Rady Powiatu z dnia 28 marca 
2011 roku został przyjęty. 
 
Do pkt 4 
Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Dziękuję wszystkim, którzy w terminie złożyli oświadczenia majątkowe. 
Przeanalizowałem te oświadczenia i stwierdzam, że 14 oświadczeń jest 
złożonych bardzo poprawnie, nie ma do nich uwag, natomiast w przypadku 
pozostałych są pewne niedociągnięcia i uwagi. Najczęściej powtarzające się 
niedociągnięcia, to Państwo, którzy wykazywali gospodarstwo rolne, winni byli 
wykazać zabudowę jaka jest składnikiem tego gospodarstwa, a jeżeli takiej 
zabudowy nie ma, należało umieścić uwagę „ bez zabudowy”. Po drugie adres 
położenia nieruchomości, to co wykazano w części A nie zawsze odpowiada 
temu, co jest w części B, po trzecie dochody wykazane w oświadczeniu nie 
zawsze pokrywają się z tym co jest w PIT, brak podania powierzchni 
nieruchomości lub wartości nieruchomości i zastąpienie ich stwierdzeniem:              
„ nie wyceniono”.  
W związku z powyższym w tych przypadkach, w których są pewnego rodzaju 
niedociągnięcia, otrzymacie Państwo prośbę o dokonanie uzupełnień w ciągu  
14 dni. Oświadczenia wraz z dodatkowymi wyjaśnieniami zostaną umieszczone 
w BIP. 
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W tym roku przedstawiciele naszego powiatu w osobach Wicestarosta 
Zenon Janus, członek Zarządu Bogdan Gierada oraz ja uczestniczyliśmy w 
Kongresie Regionów w Świdnicy, który odbywał się pod hasłem: „ Samorząd – 
Inwestycje – Rozwój” i mieliśmy przyjemność odebrać dwie nagrody, a 
mianowicie puchar za wygranie po raz 4 rankingu powiatów polskich 
prowadzonego przez Związek Powiatów Polskich. W tym miejscu chciałbym 
serdecznie podziękować tym, którzy napracowali się, aby ten puchar po raz 
kolejny znalazł się w naszym Powiecie. Druga nagroda to tytuł „ Super Powiat” 
za 2010r. 

Prosiłem dwukrotnie, abyście Państwo zgłosili się do programu 
„Decydujmy razem” - Wzmocnienie mechanizmów partycypacyjnych w 
kreowaniu i wdrażaniu polityk publicznych oraz podejmowaniu decyzji 
publicznych”. Pomimo moich zachęt nie ma nikogo, kto chciałby brać udział          
w tym programie, a najbliższe spotkanie odbędzie się 17 czerwca o godz. 9.00. 
My będziemy ten program przyjmować na posiedzeniu Rady Powiatu, stąd 
skoro nie ma chętnych, zaproponuję, aby wszyscy przewodniczący klubów 
uczestniczyli w najbliższy piątek w posiedzeniu. Proszę, żebyśmy mieli tam 
swój głos na etapie budowania tego programu, a nie dopiero wtedy, kiedy 
będziemy go tutaj przyjmować. 

Starostwo Powiatowe organizuje z okazji Dnia Samorządowca 19 czerwca 
o godz. 17.00 w WDK koncert muzyki wiedeńskiej i musicalowej. 
Szczegółowych informacji udziela Referat Kultury, Turystyki i Sportu. 

Jak co roku odbywają się Indywidualne Mistrzostwa Polski Radnych                 
i Pracowników Samorządowych w tenisie stołowym, w tym roku będzie to      
18 i 19 czerwca. Zainteresowanych proszę o kontakt z biurem rady. 

3 lipca odbędzie się Ogólnopolski Bieg Samorządowy „Bursztyn 
Jarosławca”. Zachęcam wszystkich, którzy będą w tym okresie przebywać nad 
morzem do uczestnictwa 

Prezes Stowarzyszenia „ Łysica – Sabat” Dariusz Skiba zaprasza Państwa 
19 czerwca na teren Ośrodka Wypoczynkowego „ Jodełka” w Św. Katarzynie 
gdzie odbędzie się festyn rodzinny – impreza plenerowa „ Powitanie Lata”.” 
 
 
Do pkt 5 
Zmiany w składzie Rady Powiatu. 
 

5.1 . podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu Rady Powiatu w   
  Kielcach 

 
Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie 
uzupełnienia składu Rady Powiatu w Kielcach i poddał go pod głosowanie. 
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Głosowanie: 
za – 24 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/ 38 /11 w sprawie uzupełnienia 
składu Rady Powiatu w Kielcach, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

5.2. złożenie ślubowania 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Serdecznie Pani gratuluję, ale żeby już dopełnić całego obowiązku związanego 
z objęciem mandatu, proszę wszystkich o powstanie, odczytam tekst 
ślubowania, a po odczytaniu Pani odpowie: „ ślubuję”, może Pani dodać zdanie: 
„ Tak mi dopomóż Bóg”. 
 
    „ Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec 
Narodu Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić 
wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu                      
i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej 
Polskiej” 
 
Małgorzata Magdalena Sitarz 
„ Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„Stwierdzam, że Pani radna Małgorzata Magdalena Sitarz złożyła ślubowanie, 
serdecznie gratulujemy.” 
 
 
Do pkt 6 
Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami. 
 
Wicestarosta Kielecki Zenon Janus  
Przedłożył Radzie sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami, tj. od 28 marca 2011r. do 10 czerwca 2011r., które stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Wypowiedzi towarzyszyła prezentacja multimedialna. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„Czy do sprawozdania Starosty Kieleckiego będą pytania?” 
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Radny Tomasz Lato 
„ Podobno została podjęta przez Zarząd uchwała odwołująca dyrektora DPS w 
Łagiewnikach Marka Kułanowskiego, na jakiej podstawie?” 
 
Wicestarosta Zenon Janus 
„ Zarząd ma prawo podejmować decyzje, a Starosta jako pracodawca również. 
Na Staroście spoczywa obowiązek zatrudniania i sprawnego funkcjonowania 
urzędu. Prawdopodobnie były takie przesłanki, jest to kompetencja Zarządu. 
Zarząd podjął taką uchwałę.” 
 
Radny Tomasz Lato 
„ Jest to odpowiedź bez odpowiedzi. Taką samą otrzymałem na komisjach. 
Uważam, że prowadzone są naciski i nieprawidłowości w działaniu Zarządu, ale 
myślę, że zwrócę się o wyjaśnienia na piśmie.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Chciałem właśnie zaproponować, aby Pan radny, jeżeli zechce złożył w tej 
sprawie interpelację.” 
 
Rada przyjęła sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres 
między sesjami. 
 
 
Do pkt 7 
Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kielcach o stanie 
bezpieczeństwa sanitarno- weterynaryjnego na terenie Powiatu Kieleckiego za 
rok 2010. 
 
Powiatowy Lekarz Weterynarii Wiesław Wyszkowski 
„Dobrym obyczajem stało się, że Powiatowy Lekarz Weterynarii składa 
sprawozdanie z bezpieczeństwa sanitarno- weterynaryjnego na terenie powiatu 
Przekazaliśmy Państwu informację na temat funkcjonowania inspekcji 
weterynaryjnej. Jest to wzór sprawozdania oficjalnego, który przygotował dla 
nas Główny Lekarz Weterynarii. Chciałbym powiedzieć kilka słów na temat 
zarówno sytuacji obecnej jak i czekających nas zadań.  
Odnośnie groźnych bakterii, które pojawiają się, co jakiś czas i innych zagrożeń 
epidemiologicznych, to w Powiecie Kieleckim mamy dobrą sytuację dotyczącą 
zakażeń zwierząt jak również chorób odzwierzęcych. Trzeba w tym miejscu 
pochwalić naszych rolników i kolegów za to, że powiat kielecki i województwo 
świętokrzyskie jest urzędowo wolne od gruźlicy, białaczki, brucelozy bydła, co 
oznacza, że wszystkie bariery w handlu, czyli ewentualnie w wywózce 
produktów naszego bydła do krajów Unii i krajów trzecich nie istnieją. Są to 
oficjalne decyzje komisji europejskich, które nas za taki region uznają.  
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Jeżeli chodzi o realizację programu zwalczania choroby Aujeszkyego u świń, co 
jak Państwo wiecie jest podstawą do tego, aby nasze produkty z wołowiny 
mogły gdziekolwiek trafiać, to na terenie Powiatu Kieleckiego nie ma ani 
jednego ogniska tej choroby.  
Następnymi ważnymi projektami dotyczącymi zwalczania chorób 
odzwierzęcych, są programy ograniczenia zakażeń salmonelli, które występują 
w stadach drobiu. Programy te są również realizowane z bardzo dobrym 
skutkiem i procent zakażeń jest minimalny, co oznacza, że hodowcy stanęli na 
wysokości zadania. 
Od kilku lat dzięki szczepieniom mamy spokój z wścieklizną, przede wszystkim 
u lisa, bo był to główny wektor jej występowania. Podobnie wygląda sytuacja           
z włośnicą, szczególnie u dzików. Województwo świętokrzyskie jest jedynym, 
gdzie nie stwierdzono przypadków włośnicy zarówno u dzików jak i świń                 
z naszego terenu. 
Pojawiło się nowe zagrożenie, a mianowicie ognisko pomoru klasycznego świń 
na Litwie niedaleko Kowna. Jest to choroba, która powoduje straszliwe straty 
finansowe. W tej chwili obowiązuje nas zakaz sprowadzania z Litwy, z tych 
okręgów, zarówno zwierząt żywych jak i produktów pochodzenia zwierzęcego. 
Jeżeli chodzi o higienę żywności, to nie było żadnych większych problemów. 
Nie dochodziło do żadnych przypadków zatrucia. Zdarzają się zmiany 
jakościowe, o których informują nas inne inspekcje, jak również do 
występowania zakażeń bakteryjnych, wówczas zakład jest zmuszony do 
przedstawienia procedur naprawczych.  
Kolejna sprawa, z którą spotykamy się wszyscy, to problem bezdomności 
zwierząt, problem ochrony zwierząt. Wszyscy znają sytuację, która miała 
miejsce w schronisku kieleckim. Doszło do tego, że musiał zostać wydany zakaz 
prowadzenia schroniska przez dotychczasowy podmiot, który to schronisko 
prowadził. Są to bardzo trudne sprawy, ale zwracam uwagę na to, że są to 
sprawy, które mają ogromny oddźwięk medialny, są to sprawy traktowane 
priorytetowo przez środki masowego przekazu i są to sprawy, z którymi każdy 
samorząd będzie się musiał zmierzyć.” 
 
Rada przyjęła informację Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kielcach o stanie 
bezpieczeństwa sanitarno- weterynaryjnego na terenie Powiatu Kieleckiego za 
rok 2010., która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Do pkt 8 
Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Kieleckiego za 2010 
rok. 
 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Kielcach Grażyna Majewska 
„ W zakresie ochrony środowiska prowadzimy nadzór nad jakością wody 
przeznaczonej do spożycia przez ludzi oraz nad kąpieliskami. W zakresie wody 
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do spożycia mieszkańcy Powiatu Kieleckiego zaopatrywani są z 62 wodociągów 
opartych na studniach głębinowych. W ciągu roku skontrolowano wszystkie, 
wodę o dobrej jakości dostarczało 87 % nadzorowanych wodociągów. Pozostałe 
nie spełniały wymagań w zakresie fizykochemicznym i mętności. 
W 1992r. ONZ ustanowiła 22 marca Światowym Dniem Wody, w tym roku 
obchodziliśmy ten dzień pod hasłem: „ Woda dla miast”. 
W roku ubiegłym badaliśmy 10 kąpielisk w trakcie trwania sezonu. 
Wymaganiom sanitarnym odpowiadała woda w 5 kąpieliskach, natomiast w 
pozostałych 5, tj. Andrzejówka, Cedzyna Wschód, Cedzyna Zachód, Bolmin, 
Chańcza wydano decyzje zakazujące kąpieli do czasu uzyskania pozytywnych 
wyników badania wody. Ponowne analizy były już pozytywne. 
Nadzorujemy 5 basenów w powiecie, oprócz drobnych przekroczeń 
bakteriologii, które po chlorowaniu ustępują, mamy dobre warunki do kąpieli. 
Pozostałe obiekty, które nadzorujemy są związane z turystyką: hotele, motele, 
ośrodki wypoczynkowe, domy noclegowe, domy kempingowe, parkingi, 
gospodarstwa turystyczne, pokoje gościnne. Większych uchybień sanitarnych 
nie stwierdzono.  
Od kilku lat programem nadzorowym wzmożonym obejmujemy ustępy 
publiczne i widzimy wyraźną poprawę w tych obiektach.  
W wyniku polecenia Głównego Inspektora Sanitarnego objęliśmy nadzorem 
piaskownice, w badaniach wychodzi mikrobiologia, salmonella, pałeczki 
Escherichia coli. Zalecaliśmy wymianę piasku i po wymianie badania 
wychodziły dobrze.  
Inne obiekty, które mają wpływ na zdrowie i życie człowieka to ogromna ilość 
obiektów żywieniowo- żywnościowych, wśród nich są obiekty produkcji 
żywności, obrotu żywnością, obiekty żywienia zbiorowego zarówno 
zamkniętego, jak i otwartego, środki transportu i przedmioty użytku. Nie było 
żadnych zdarzeń, które powodowałoby zamknięcie obiektu, czy też zagrożenie 
dla zdrowia człowieka. 
Nadzorujemy warunki higieny pracy w zakładach pracy, to ma wpływ na 
zdrowie osób pracujących w narażeniu na czynniki szkodliwe, czyli pyły, hałas, 
wibracje i substancje szkodliwe. W związku z tymi narażeniami pracownicy 
nabywają często chorób. Po wydaniu przez lekarza orzecznika pozytywnego 
orzeczenia w zakresie choroby oraz po stwierdzeniu przez pracowników 
Państwowej Inspekcji Sanitarnej, że pracownik pracował w takim narażeniu, 
wydano decyzje stwierdzające choroby zawodowe. Wydano 8 takich decyzji i  
11 decyzji o braku podstaw do stwierdzenia choroby zawodowej. W ciągu roku 
przeprowadzono 69 ocen narażenia zawodowego pracowników.  
W zakresie zakładów opieki zdrowotnej w ciągu roku nie stwierdzono 
poważniejszych uchybień, które miałyby wpływ na zdrowie czy życie 
człowieka, natomiast stan techniczny zakładów opieki zdrowotnej, szpitali 
publicznych nie spełnia w ani jednym przypadku rozporządzenia w całości. 
Zakłady opieki zdrowotnej mają czas na przystosowanie swoich pomieszczeń  
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do wymogów rozporządzenia do 2016 roku.  
W zakresie sytuacji epidemiologicznej chorób zakaźnych nie mamy ani jednego 
zatrucia pokarmowego wywołanego przez salmonellę. 
W ramach oświaty zdrowotnej w 2010r. prowadzony był program „ Trzymaj 
formę”, promujący zasady aktywnego stylu życia i zbilansowanej diety.  
Inne programy to ograniczanie zdrowotnych następstw palenia tytoniu w Polsce, 
są one skierowane do kilku grup wiekowych. Dla dzieci 5- 6 letnich 
prowadzony jest program „ Czyste powietrze wokół nas”. Dla dzieci klas I-III 
szkoły podstawowej program nazywa się „ Nie pal przy mnie, proszę”, a dla 
dzieci starszych klas i w gimnazjach program „ Znajdź właściwe rozwiązanie.” 
Programy, które prowadzone są od lat to np. „ Radosny uśmiech, radosna 
przyszłość”, dotyczy odpowiednich zachowań zdrowotnych i higienicznych 
dotyczących jamy ustnej i zębów. Poza tym prowadzimy akcje letnie dla dzieci i 
młodzieży, które dotyczą zdrowego stylu życia.”   
 
Rada przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu 
Kieleckiego za 2010 rok, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Do pkt 9 
Informacja o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Kieleckim oraz o sytuacji 
finansowej Powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach w pierwszym kwartale              
2011 roku. 
 
Rada przyjęła informację o sytuacji na rynku pracy w Powiecie Kieleckim oraz 
o sytuacji finansowej Powiatowego Urzędu Pracy w Kielcach w pierwszym 
kwartale 2011 roku, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Do pkt 10 
Sprawozdanie z monitoringu i oceny realizacji „ Planu Rozwoju Lokalnego” – 
stan na dzień 31.12.2010r. 
 
Rada przyjęła sprawozdanie z monitoringu i oceny realizacji „ Planu Rozwoju 
Lokalnego” – stan na dzień 31.12.2010r., która stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
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Do pkt 11 
Raport z monitoringu i oceny realizacji „ Strategii Rozwoju Powiatu 
Kieleckiego do roku 2020” – stan na dzień 31.12.2010r. 
 
Rada przyjęła sprawozdanie z monitoringu i oceny realizacji „ Planu Rozwoju 
Lokalnego” – stan na dzień 31.12.2010r., która stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 
 
Do pkt 12 
Informacja o realizacji inwestycji drogowych w 2010 roku. 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Radni mieli możliwość zapoznania się z informacją o realizacji inwestycji 
drogowych w 2010r. Chciałbym powiedzieć, że w informacji brakuje inwestycji 
w 2010r. w gminach Nowa Słupia i Daleszyce. Środki, którymi dysponował 
powiat nie zostały rozdysponowane wg potrzeb. Od dłuższego czasu monitoruję 
i informuję Zarząd, że na terenie gm. Nowa Słupia znajduje się droga 
powiatowa, która jest nieprzejezdna.  
W ubiegłym tygodniu uczestniczyłem w objeździe dróg powiatowych z Komisją 
Dróg, Komunikacji i Budownictwa. Na drogach powiatowych jest dużo do 
zrobienia, m.in. w gm. Daleszyce są polne drogi, ale są przejezdne, natomiast 
droga nr 0597T, jest to droga łącząca gminę Pawłów z gminą Nowa Słupia, 
łącząca drogę wojewódzką z drogą powiatową nr 0599T jest drogą 
nieprzejezdną i nie znalazła się w realizacji inwestycji w 2010r. W związku z 
tym proszę o informację Zarządu, dlaczego ta droga nadal jest nieprzejezdna i 
kiedy będzie przejezdna?” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jeżeli chodzi o inwestycje drogowe w 2010r., to zauważa się tutaj działanie, 
które trudno jest zrozumieć. Liczby świadczą o tym, że drogi budujemy nie tak, 
jak powinno być to zrobione. Podam przykład Zagnańska – 2010r. Gmina 
zrobiła drogi za prawie 1 700 060 zł, powiat dołożył 466 000 zł., inwestycje 
rozpoczęte w 2009-2010r., planowane zakończenie 2011r., gmina Zagnańsk 
1 700 017 zł, powiat 231 000 zł. Przed wyborami pamiętam inwestycję 
polegającą na rozbudowie skrzyżowania w Tumlinie, które nie jest skończone, 
bo nie wykonano poprawek i na tą inwestycję powiat dał 1/10 wartości 
inwestycji. 
Gmina Miedziana Góra: gmina 200 000 zł, powiat 63 000 zł. i dla porównania: 
powiat 1 600 000 zł do Łagowa przy zaangażowaniu gminy również 1 600 000, 
ale gdzie porównanie do innych gmin. Gmina Bodzentyn: gmina 150 000 zł, 
powiat 514 000 zł. Łopuszno: gmina 400 000 zł, powiat 280 000zł. 
Chciałbym, żebyśmy jako radni byli traktowani poważnie, a na przykładzie 
Łagowa, tak nie może być, żeby jeden radny absorbował do swojej gminy 
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1 700 000 zł, a drugi 230 000 zł. Mam nadzieję, że w tej kadencji będziemy 
działać normalnie.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Odniosę się do Pana radnego Kędzierskiego, padł zarzut, że w 2010r. nie było 
inwestycji w Daleszycach i Nowej Słupi. Nie wiem, jakie ma Pan materiały, ale 
w moich jest ewidentny zapis w pkt 5: gmina Daleszyce, gdzie powiat 
zainwestował 62 tys. zł, 263 tys. zł, 138 tys. zł., są to poważne kwoty. Trzeba 
sobie Panie przewodniczący doczytać materiał i zorientować się. 
Jeżeli chodzi o Nową Słupię, to nie było faktycznie takich inwestycji z racji 
tego, że gmina prawdopodobnie nie wystąpiła z chęcią realizacji żadnej drogi na 
terenie gminy. 
Do Pana radnego Jacewicza, jako Zarząd staramy się o różne możliwe 
dofinansowania, po to, aby było nam łatwiej realizować kolejne kilometry dróg. 
Jeżeli jest taka sytuacja, że dana gmina daje nam pieniądze na realizację naszych 
zadań, bo drogi powiatowe, to zadania własne powiatu, to jak z tego nie 
skorzystać, byłaby to niegospodarność. 
Jeśli chodzi o gminę Łagów, to była tam realizowana „ schetynówka”, co 
wpłynęło na wysokość środków przeznaczonych z budżetu powiatu, natomiast 
inwestycje w gminie Zagnańsk i ewentualne poprawki skrzyżowania w 
Tumlinie, to usterki będą usunięte do końca czerwca.” 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Jeżeli chodzi o gminę Łagów, to faktycznie pieniądze, które zostały 
przeznaczone przez powiat są dość znaczne, nie mniej jednak była to                              
„ schetynówka” realizowana z Programu Rozwoju Dróg Lokalnych 2007-2011 i 
w związku z tym była dość kosztowna. Chcę podkreślić, że w latach 2007-2011 
ta droga jako jedyna z dofinansowania była bardzo wysoko oceniana przez 
służby Wojewody. Były pewne zasady, co do dróg, ta droga musiała łączyć 
drogę krajową z wojewódzką i tak właśnie było w Łagowie.” 
 
Radny Marek Kwiecień 
„ Informacja o realizacji inwestycji drogowych w 2010r. W tekście tym jest 
napisane: pozyskane środki z Ministerstwa Infrastruktury 1332700 zł, z 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 4377176 zł, z MSWiA 
500000 zł, z RPO 7648016 zł, jako radny chcę podziękować Zarządowi za 
ściągnięcie tych środków i przypominam, że w poprzednich kadencjach 
popieraliśmy zasady 1:1 i dzisiaj też tak jest, ale jeśli mamy środki z zewnątrz to 
musimy z tego skorzystać.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Nie chodzi o to, żebyśmy nie pozyskiwali pieniędzy, równie dobrze można 
było te pieniądze przeznaczyć do gminy Zagnańsk, jest to kwestia dopasowania, 
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wiemy, o czym mówimy i nie trzeba nas pouczać. Zawsze mówiłem, że ma być 
dofinansowane po 50%, ale jeżeli 1 700 tys. zł do 400 tys. zł jest po równo, to 
inne szkoły kończyliśmy.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Chodzi mi o „górkę tumlińską”, gdzie konieczne były pewne poprawki. Myślę, 
że te usterki trzeba koniecznie naprawić. Byliśmy tam z Wiceprzewodniczącą 
Renatą Janik i nie wiem jak to się stało, że dyrektor Komorniczak nie raczył 
jeszcze odpowiedzieć na te tematy.” 
 
Radny Tomasz Lato 
„ Jak wiemy dyrektor Komorniczak jest przygotowywany do zwolnienia, więc 
myślę, że nie zdąży odpowiedzieć Panu radnemu na zadane pytanie i myślę, że 
nie ma wielkiej ochoty do działań w zakresie dróg, bo zna swoją sytuację, 
natomiast jako wytrawny pracownik administracji na pewno do końca będzie 
wywiązywał się ze swoich obowiązków najlepiej jak potrafi. Wiemy, że 
dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg, to dyrektor, który ściśle działa na zlecenie 
Zarządu i bezpośrednie dyrektywy w poprzedniej kadencji otrzymywał od Pana 
Gierady, a w tej kadencji od Pana Godowskiego, nie mówmy, jako radni, że tego 
nie wiemy. Pozwolę sobie krótko zaapelować do Zarządu, trochę mniej 
arogancji przy tego typu wypowiedziach. Dziwię się, że Pan Godowski, młody 
człowiek, jedna z pierwszych jego wypowiedzi, człowiek pozytywnie oceniany 
z dużym dorobkiem, tak się denerwuje i odpowiada w sposób nietaktowny               
w stosunku do radnych. Jest to wypowiedź na temat dróg, więc powiem, że 
wjeżdżając na teren dróg powiatowych do poszczególnych gmin można 
spokojnie ocenić, czy ta gmina jest pod opieką, czy o niej zapomniano. Widzimy 
to po koszeniu, po uzupełnieniu znaków i po wielu innych rzeczach. Jako radny 
trzech kadencji chcę tylko zaapelować, trochę więcej równowagi i rozsądku. 
Powiat Kielecki to 19 gmin, to nasz wspólny Powiat i powinniśmy się nim 
zajmować nie przez pryzmat polityki, tylko przez pryzmat potrzeb ludzi.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ W drodze uzupełnienia swojej wypowiedzi. Z materiałów wynika, że jest tutaj 
17 gmin. Przepraszam, że pomyliłem się z Daleszycami, ale jednak dwóch gmin 
brakuje. Natomiast na swoje zapytanie dostałem odpowiedź, że nie umiem 
czytać materiałów.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Muszę to powiedzieć. Przecież w poprzednim Zarządzie ten, który 
podejmował decyzje gdzie inwestować i jak inwestować byli Panowie Ryszard 
Barwinek i Szymon Jarzyna, więc może mniej emocji i spróbujmy spojrzeć 
chłodnym okiem na informację, która została przedłożona przez Zarząd” 
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Radny Tomasz Lato 
„ Ta kąśliwa uwaga była niepotrzebna, to tylko potwierdza mój wcześniejszy 
apel i apeluję również do Pana Przewodniczącego o powstrzymanie się od uwag 
dotyczących osób, których nie ma na tej sali i polecam przeanalizowanie 
szeregu wniosków w sprawie dróg. Nie jesteśmy chłopcami, którzy w związku 
ze zmianą miejsca, zmienili swój sposób postrzegania, o to proszę nas nie 
posądzać. Troska o Powiat Kielecki jest w nas taka sama, jak była poprzednio, 
natomiast możliwości takie jak ma Platforma obecnie, takie same my mieliśmy 
przez szereg lat” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Mam nadzieję, że z biegiem czasu te emocje będą mniejsze, natomiast do 
Państwa radnych mam taką uwagę. Bardzo proszę o niepodejmowanie prób 
nacisku, interwencji bezpośrednio w Powiatowym Zarządzie Dróg, dlatego, że 
dyrektorzy nie wiedzą, co mają robić i kogo słuchać. Jeżeli uważacie Państwo, 
że na drogach powiatowych jest coś nie tak, radny ma jeden z instrumentów, 
jakim jest interpelacja do Zarządu składana na piśmie. 
Ponieważ były tu kontrowersje proponuję tą informację przyjąć w drodze 
głosowania: 
     
Głosowanie: 
za – 25 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1 
 
 
W wyniku głosowania Rada przyjęła informację o realizacji inwestycji 
drogowych w 2010 roku, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Do pkt 13 
Informacja o przebiegu akcji zimowej 2010/2011 na drogach Powiatu 
Kieleckiego. 
 
Rada przyjęła informację o przebiegu akcji zimowej 2010/2011 na drogach 
Powiatu Kieleckiego, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Do pkt 14 
Sprawozdanie dotyczące realizacji „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego               
z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2010 roku.” 
 
Rada przyjęła sprawozdanie dotyczące realizacji „ Programu Współpracy 
Powiatu Kieleckiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2010 roku”, które stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Do pkt 15 
Sprawozdania z wykonania planów finansowych powiatowych zakładów opieki 
zdrowotnej za 2010 rok. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk 
„ Pozwolę sobie na skierowanie jednej prośby do Zarządu. Proszę na kolejną 
sesję Rady Powiatu przedstawić nam informację, jakie są zamierzenia Zarządu, 
jeżeli chodzi o nasze samodzielne publiczne zakłady opieki zdrowotnej w 
związku z wejściem w życie nowych regulacji dotyczących zakładów opieki 
zdrowotnej. Przypominam, że Prezydent podpisał ustawę dotyczącą 
postępowania w przypadku ujemnego wyniku finansowego. Ustawa została 
opublikowana i myślę, że lepiej przygotować się teraz do tego, co może nas w 
niedalekiej przyszłości czekać, patrząc na wysokość zobowiązań wymagalnych, 
zwłaszcza w szpitalu w Chmielniku.” 
 
Rada przyjęła sprawozdania z wykonania planów finansowych powiatowych 
zakładów opieki zdrowotnej za 2010 rok, które stanowią załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 
Do pkt 16 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2010r.  
 
16.1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego za 

2010 r. 
 

Skarbnik Powiatu Maria Klusek  
Przedstawiła Radzie Powiatu uchwałę nr 59/I/2011 VIII Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 29 kwietnia 2011r. w 
sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego za 
2010r., w której postanawia zaopiniować pozytywnie przedłożone przez Zarząd 
Powiatu Kieleckiego sprawozdania z wykonania budżetu za 2010r.   
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 Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jest taki czas, że oceniamy to, co było w poprzedniej kadencji. Nie mam 
prawa moralnego, żeby dzisiaj wydawać ocenę pracy tego samorządu, dlatego 
nasz Klub będzie głosował tak, jak każdy w sumieniu to sobie rozważy, ja 
osobiście wstrzymam się od głosu.”  
 
Radny Tomasz Lato 
„ Poprzedni budżet realizowany przez Powiat Kielecki, to dobry budżet. To 
budżet, który ilością swoich środków i inwestycji, które zostały zrealizowane na 
terenie Powiatu Kieleckiego pokazał, że radni wspólnie z Zarządem potrafili 
sięgać po środki finansowe i wydawać je z korzyścią dla mieszkańców Powiatu 
Kieleckiego. Jedynym problemem, jaki zostaje nam po tamtym roku, to pewne 
zobowiązania i wydatki, które nadszarpnęły kolejne budżety, ten obecny i myślę, 
że jeszcze dwa następne. Mam nadzieję, że mądrością Zarządu i Rady Powiatu 
Kieleckiego uda nam się te trudne czasy w spokoju przeczekać. Liczę, że te 
środki, którymi będziemy dysponować w nowym budżecie będziemy dzielić po 
równo między wszystkie gminy. Będę głosował za przyjęciem uchwały w 
sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu, mając na uwadze doskonałą pracę 
w tym Zarządzie Ryszarda Barwinka - wicestarostę, członka Zarządu dwóch 
kadencji oraz Szymona Jarzyny – młodego człowieka, który dobrze wpisał się w 
Powiat Kielecki i kontakty, które nawiązał przez te 4 lata będą długo owocować 
dla dobra Powiatu Kieleckiego.” 
 
Radny Kazimierz Bielecki 
„ Klub Prawa i Sprawiedliwości pozytywnie ocenia realizację zadań wykonania 
budżetu za 2010r. i życzymy sobie, żeby taka realizacja i współpraca była 
również w tej kadencji.”  
 

16.2. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2010r. 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
Przedstawiła Radzie Powiatu opinię niezależnego biegłego rewidenta dla 
Zarządu Powiatu Kieleckiego z badania sprawozdania finansowego.  
Badane sprawozdanie finansowe we wszystkich aspektach : 
a) przedstawia rzetelne i jasne informacje istotne dla oceny sytuacji majątkowej   
i finansowej Starostwa Powiatowego w Kielcach na 31.12.2010r. jak również jej 
wyniku finansowego za rok obrotowy od 01.01-31.12.2010r., 
b) zostało sporządzone zgodnie z wymagającymi zastosowania zasadami, czyli 
polityką rachunkowości oraz na podstawie prawidłowo sporządzonych ksiąg 
rachunkowych, 
c) jest zgodne z wpływającymi na treść sprawozdania finansowego przepisami 
prawa i postanowieniami Statutu Starostwa Powiatowego w Kielcach. 
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16.3.Głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2010r. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2010r. i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 26  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/39/11 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu za 2010r., która 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Do pkt 17 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Kielcach 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010r. 
 
17.1.Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach z tytułu 
wykonania budżetu powiatu za 2010 r. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mieczysław Kędzierski 
Przedstawił Radzie Powiatu wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 
Kielcach z dnia 27 maja 2011 roku w sprawie udzielenia absolutorium 
Zarządowi Powiatu w Kielcach, który stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

17.2.Zapoznanie się z treścią uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Kielcach z tytułu wykonania budżetu za 2010 r. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mieczysław Kędzierski 
Przedstawił Radzie uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Kielcach z tytułu wykonania budżetu za 2010 r., która 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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17.3.Zapoznanie się z informacją o stanie mienia Powiatu Kieleckiego za okres                  
od 01.01.2010 r. do 31.12.2010 r. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Z informacją o stanie mienia Powiatu Kieleckiego za okres od 01.01.2010 r. do 
31.12.2010 r. zapoznawaliśmy się na posiedzeniach Komisji” 
 
17.4. Dyskusja. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Kto z Państwa radnych chciałby wypowiedzieć się na temat wniosku o 
udzielenie absolutorium oraz udzielenia absolutorium?”  
 
Radny Kazimierz Bielecki 
„ Klub Prawa i Sprawiedliwości będzie głosował za udzieleniem absolutorium 
za 2010r. dla Zarządu Powiatu” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„Mogę potwierdzić, że Klub Polskiego Stronnictwa Ludowego również będzie 
głosował za udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach za 
2010r.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawiłem dogłębnie 
wykonanie budżetu za 2010r. i widzimy jednoznacznie, że w ciągu 2010r. 
budżet powiatu wzrósł. Pozyskano środki na cele inwestycyjne oraz na cele 
bieżące, w związku z tym Klub Platformy Obywatelskiej będzie głosował za 
udzieleniem absolutorium za 2010r. dla Zarządu Powiatu.”   
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Klub Sojuszu Lewicy Demokratycznej również będzie głosował za 
udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu.” 
 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Jan Cedro 
„ To szczególny czas, kiedy Rada Powiatu obecnej kadencji ma udzielić lub nie 
absolutorium Zarządowi, który pracował pod nadzorem Rady poprzedniej 
kadencji. Są zdania, że konstruktywna krytyka bardzo ożywia dyskusję, nawet 
zgadzając się z tym poglądem, chcę wypowiedzieć się w przyjaznym dla 
Zarządu klimacie, robię to z ogromnym przekonaniem. Zarząd kierowany w 
poprzedniej kadencji przez Starostę Zenona Janusa zasługuje w moim 
najgłębszym przekonaniu nie tylko na absolutorium, ale i na słowa uznania i 
podziękowania. Jestem przekonany, że to Zarząd, który kierował bardzo 
sprawnie pracami, które leżą w jego kompetencji i na pewno tej pracy sprzyjała 
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Rada Powiatu, która ma funkcje kontrolne nad Zarządem. Ogromna to dla mnie 
satysfakcja, że jestem radnym Rady Powiatu kierowanego przez merytoryczny i 
pełen uznania Zarząd. Na potwierdzenie swojego poglądu powiem o ocenie, 
która jest bardzo miarodajna, kompleksowa i merytoryczna, czyli o ocenie 
Związku Powiatów Polskich. Ocena ta wyraża się poprzez sukces, który był 
tutaj przywoływany. 
Dla swoich następców ustawiliście bardzo wysoko poprzeczkę, która jest dla 
nich również wyzwaniem, bo tylko realizowanie takich ambitnych 
przedsięwzięć, może dawać powód do zgodnej z włożoną pracą satysfakcji. Ja 
ze swej strony bardzo dziękuję i próżno byłoby, bo to oczywiste, deklarować 
sposób mojego głosowania.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu w Kielcach za 2010r. i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 26  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 1  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/40/11 w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Zarządu Powiatu w Kielcach za 2010r., która stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu. 
 
Wicestarosta Zenon Janus 
„ Chciałbym w imieniu własnym i członków Zarządu poprzedniej kadencji 
podziękować za dzisiejsze głosowanie, za udzielenie absolutorium. Jest prawdą, 
że poprzeczka jest ustawiona bardzo wysoko, ale myślę, że Zarząd tej kadencji 
będzie robił wszystko, aby utrzymać się na tej wysokiej fali. Zarządy wszystkich 
kadencji starają się pracować dla dobra mieszkańców i Powiatu Kieleckiego.” 
 
 
Do pkt 18 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
 
1.zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030 
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Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 
2011-2030 i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 22  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/41/11 w sprawie zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kieleckiego na lata 2011-2030, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 

2.zmian w budżecie powiatu na 2011 rok 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jeżeli przegłosujemy uchwałę, to skutki będą się ciągnęły dalej, bo dotyczy 
ona kilku pozycji budżetowych. Mam uwagi do tych zmian, szczególnie 
polegające na tym, że nie podoba mi się, jako radnemu powiatowemu to, że 
wyręczamy państwo w finansowaniu tego, co powinno finansować państwo. 
Sprawa pierwsza melioracje wodne. Dziś dostaliśmy przed sesją następny 
projekt uchwały, dotyczący Daleszyc. Mamy już uchwałę dotyczącą Rakowa. 
Przy naszym skromnym budżecie znów robimy coś, czym powinny zająć się 
służby państwowe.  
Sprawa następna, to dotacja celowa dla gminy Łagów na remont placu 
targowego. W zadaniach własnych powiatu nie ma nigdzie punktu dotyczącego 
utrzymywania gminnego placu targowego. Rozmawialiśmy przed chwilą o 
naszym budżecie, że jest mało środków przeznaczonych na drogi. Przy 
uchwalaniu budżetu obiecałem, że nasz Klub będzie wnosił inicjatywy dla 
poprawy bytu naszych mieszkańców i taką inicjatywę dziś wniesiemy i te 50 
tys. można by już na ten cel zarezerwować. 
Jeżeli chodzi o dofinansowanie straży pożarnej, to znów mamy dylemat. Wiemy, 
że trzeba wspierać nasze powiatowe straże, ale tutaj znów wyręczamy państwo.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Chcę przypomnieć, że samorząd to jest inny sposób wykonywania zadań 
państwowych i nie próbujmy państwa przeciwstawiać samorządowi, mówmy o 
administracji rządowej i jej zadaniach. Te zadania, które my realizujemy na 
własną odpowiedzialność są również zadaniami państwowymi.” 
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Radny Ireneusz Żak 
„ Jeżeli chodzi o targowiska, to podzielam obawy radnego Jacewicza, ale to 
targowisko w Łagowie, a także w Bodzentynie są targowiskami 
ponadgminnymi, czyli korzystają z nich nie tylko mieszkańcy Powiatu 
Kieleckiego, ale województwa i całego kraju. Myślę, że należałoby wesprzeć tą 
inicjatywę i poprzeć ten wniosek. 
Jeżeli chodzi o środki finansowe na samochód pożarniczy, to mam nadzieję, że 
od przyszłego roku sytuacja się zmieni, bo samorząd powiatu będzie mógł 
finansować sprzęt dla ochotniczych straży pożarnych, będzie pełna weryfikacja. 
Dodam tylko tyle, że samochód o jaki stara się Państwowa Straż Pożarna 
kosztuje w granicach 800 tys.zł i będzie służył również w zadaniach ratowniczo- 
gaśniczych w Powiecie Kieleckim.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Proponuje oddać głos Pani Skarbnik, aby powiedziała nam wyraźnie, czy 
samorząd jednego poziomu może wspierać realizację zadań, które są zadaniami 
innego samorządu, czyli czy samorząd powiatowy może wspierać zadania 
realizowane przez gminy?” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Oczywiście, że może. W podstawie prawnej uchwały, którą Państwo 
otrzymaliście jest zacytowany artykuł ustawy o finansach publicznych, który 
mówi o pomocy finansowej między jednostkami samorządu terytorialnego” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Czy, jeżeli przyjmiemy tą uchwałę w sprawie zmian w budżecie powiatu na 
2011 rok, czy tym sposobem przesądzamy decyzje, które są zawarte poniżej?” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Tak, bo te poniższe uchwały pozwalają zawrzeć z określoną jednostką 
samorządu umowę i przekazanie im tych środków. Zmiany w budżecie 
zawierają te kwoty i w układzie, kiedy nie zostałaby podjęta ta uchwała, nie 
mając uchwały intencyjnej nie mamy żadnego ruchu” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ W związku z tym proponuję, że przejdziemy do głosowania nad projektami, 
które są umieszczone w dalszej części tego punktu, a na końcu przegłosujemy 
zmiany w budżecie”  
 
Głosowanie nad projektem uchwały zostało przeniesione do punktu 25. 
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3.zmiany uchwały Nr XXIX/33/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia                   
17 czerwca 2010r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 

wykonania budżetu powiatu za I półrocze roku budżetowego 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/33/10 
Rady Powiatu w Kielcach z dnia 17 czerwca 2010r. w sprawie określenia 
zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I 
półrocze roku budżetowego i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/42/11 w sprawie zmiany uchwały 
Nr XXIX/33/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 17 czerwca 2010r. w sprawie 
określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu powiatu 
za I półrocze roku budżetowego, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 

4.zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011r. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego w 2011r i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/43/11 w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego w 2011r, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
5.udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów ( na pomoc dla pogorzelca) 

 
Radny Tomasz Lato 
„ Starałem się poruszyć ten temat już na posiedzeniach komisji. Uważam, że 
jako Powiat Kielecki podejmując wsparcie nie wynikające z ustawy z zadań 
powiatowych, abyśmy mogli powiedzieć, że w sposób identyczny traktujemy 



 25

mieszkańców Powiatu, powinniśmy być może takie środki finansowe ująć             
w budżecie powiatu określoną kwotą, którą na koniec można przejąć na inne 
zadania i tą kwotą dysponować. Jednocześnie dając informację wszystkim 
wójtom i burmistrzom, że takie wsparcie z powiatu jest możliwe.  
Otrzymałem odpowiedź, że kto chce to napisze i dostanie. Nie zgadzam się              
z tym jako radny powiatowy. Uważam, że jest to w pewien sposób wybieranie 
sobie środowisk, do których chcemy te pieniądze kierować. Natomiast jeżeli te 
pieniądze kończyłyby się, wówczas czasowo nie dajemy. Chcę powiedzieć, że 
zawsze pochylę się nad problemem człowieka i będę głosował za przekazaniem 
tych pieniędzy, ale chcę zauważyć, że na straży finansów Powiatu Kieleckiego 
stoi Zarząd. To Zarząd ma przewidywać pewne sytuacje, które mogą się zdarzyć 
i starać się tak dzielić środkami, abyśmy nie stanęli w takiej sytuacji, że kredyt 
będziemy musieli zwiększać o te pieniądze, które rozdajemy bez podstawy 
prawnej, czyli nie jest to naszym obowiązkiem. Jestem za pomocą mieszkańcom 
Powiatu Kieleckiego. Zagwarantujmy bezpieczną kwotę w budżecie, Panie 
radny Bogdanie Gierada i później wspólnie w porozumieniu z Radą i całym 
Zarządem dzielmy te pieniądze.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Tok rozumowania Pana radnego bardzo mi się podoba, natomiast ja ten 
wniosek skierowałbym do Starosty, a nie do Bogdana Gierady, który póki co 
Starostą nie jest.” 
 
 Radny Tomasz Lato 
„ Przewodniczący wywołał ten temat. Wielokrotnie zadając pytanie radnym z 
klubu, w którym jest Pan radny Bogdan Gierada, przy zwolnieniach, przy 
innych sprawach otrzymuję odpowiedź: decyzja ta zapada u Pana Bogdana 
Gierady z konsultacją u Pani Barbary Piwnik, dlatego skierowałem ten głos do 
Pana Bogdana Gierady, absolutnie nie mam ochoty obrażać kogokolwiek”  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Proponuję, żebyśmy nie ustalali gdzie jakie decyzje zapadają, dlatego, że te 
decyzje w różnych gronach, w różnych składach i różnych środowiskach są 
podejmowane.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Ten projekt uchwały był szeroko omawiany na posiedzeniu Komisji Dróg, 
Komunikacji i Budownictwa. Wnioskowałem, aby Zarząd opracował regulamin 
przyznawania tych środków, ponieważ sam w ubiegłej kadencji występowałem 
o środki dla pogorzelca. Okazało się, że pogorzelec nie może ich otrzymać, bo 
spłonęły budynki gospodarcze, a dostaje na budynki mieszkalne. Chciałbym, 
abyśmy wypracowali jakieś stanowisko, że albo dajemy wszystkim 
pogorzelcom, albo tylko na mieszkania. Wówczas będą jasne zasady i nie będzie 
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to budziło żadnych wątpliwości.”  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Spotykamy się z przewodniczącymi rad, wójtami, burmistrzami na 
cyklicznych spotkaniach i proponuję, żebyśmy na jednym z takich spotkań 
wypracowali zasady, które będą wspólnie zaakceptowane i wówczas będziemy 
mieć jasność od początku do końca. Trzeba jednak wyraźnie powiedzieć, że 
będą to sytuacje wyjątkowe, bo my nie zastąpimy ani zakładu 
ubezpieczeniowego, ani ośrodków pomocy społecznej w gminach, gdyż nasz 
budżet tej skali potrzeb jaka jest nie byłby w stanie zaspokoić.”  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Gminy Łagów ( na pomoc dla pogorzelca) i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 22  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 1  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/44/11 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy Łagów ( na pomoc dla pogorzelca), która 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
 

6.udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów ( na remont placu 
targowego) 

 
Radny Dariusz Skiba 
„ Będąc na sesji w gminie Bodzentyn poruszony był problem targowiska. 
Zobowiązałem się pomóc mieszkańcom Bodzentyna w celu wyjaśnień 
niedociągnięć na targowisku. Z mojej inicjatywy poprosiłem pana Burmistrza, 
by przyjechał na posiedzenie komisji. Był obecny i przedstawił całą sytuację. 
Sprawa stała się głośna i zajęła się nią część europarlamentarzystów z naszego 
regionu. Jednak w uchwale przedstawionej przez Zarząd nie ma gminy 
Bodzentyn, a jest Łagów. Jeżeli podejmiemy dzisiaj uchwałę dotycząca Łagowa, 
to w jakiej formie i czasie pomożemy gminie Bodzentyn, aby zachować tam 
bezpieczeństwo, uniknąć chaosu i niedociągnięć?” 
 
Wicestarosta Zenon Janus 
„ Zarząd jest za tym, aby wesprzeć finansowo gminę Bodzentyn, z tym, że 
chcielibyśmy, aby pewne zadania, a zwłaszcza umowy partnerskie między 
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gminami a powiatem były realizowane. Są zaległości, które pan Burmistrz 
zobowiązał się do końca marca uregulować. Postawiliśmy warunek, że 
pieniądze przekażemy uchwałą po uregulowaniu należności.” 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Gminy Łagów ( na remont placu targowego) i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 18  
przeciw – 2  
wstrzymało się – 5  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/45/11 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy Łagów ( na remont placu targowego), która 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
 

7.udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Raków na konserwację rowu 
melioracyjnego w miejscowości Głuchów i Głuchów Lasy 

 
Wicestarosta Zenon Janus 
„ Pieniądze na konserwację rowów melioracyjnych nie pochodzą z budżetu 
powiatu a ze środków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska. Te 
pieniądze na pewno nie mogą być przeznaczone na remont dróg, czy inne cele”  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Gminy Raków na konserwację rowu melioracyjnego w miejscowości 
Głuchów i Głuchów Lasy i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 21  
przeciw – 3  
wstrzymało się – 1  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/46/11 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Gminy Raków na konserwację rowu melioracyjnego w 
miejscowości Głuchów i Głuchów Lasy, która stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu. 
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8.udzielenia pomocy finansowej dla gmin na realizację zadania związanego z 
demontażem, transportem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla gmin na realizację zadania związanego z demontażem, transportem i 
unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 24  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/47/11 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla gmin na realizację zadania związanego z demontażem, 
transportem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest, która stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 

9.udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Miasta Kielce i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/48/11 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Miasta Kielce, która stanowi załącznik nr 24 do 
protokołu. 
 
 

10.udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce na zakup dla Komendy 
Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach , sorbentów niezbędnych do 
likwidacji skażeń i zanieczyszczeń na drogach na terenie powiatu kieleckiego 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Miasta Kielce na zakup dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej 
w Kielcach, sorbentów niezbędnych do likwidacji skażeń i zanieczyszczeń na 
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drogach na terenie powiatu kieleckiego i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/49/11 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Miasta Kielce na zakup dla Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach , sorbentów niezbędnych do likwidacji 
skażeń i zanieczyszczeń na drogach na terenie powiatu kieleckiego, która 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 

11.zmiany Uchwały nr IV/30/11 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 28 marca 
2011r., w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się w 2011r. środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IV/30/11 
Rady Powiatu w Kielcach z dnia 28 marca 2011r., w sprawie określenia zadań, 
na które przeznacza się w 2011r. środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/50/11 w sprawie zmiany Uchwały 
nr IV/30/11 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 28 marca 2011r., w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza się w 2011r. środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych , która stanowi załącznik nr 26 
do protokołu. 
 
 

12.zatwierdzenia zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Chmielniku 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie 
Szpitala Powiatowego w Chmielniku i poddał go pod głosowanie. 
 
 
 



 30

Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/51/11 w sprawie zatwierdzenia 
zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Chmielniku, która stanowi załącznik 
nr 27 do protokołu. 
 

13.zatwierdzenia regulaminów rad społecznych zakładów opieki zdrowotnej 
Powiatu Kieleckiego 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminów rad 
społecznych zakładów opieki zdrowotnej Powiatu Kieleckiego i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/52/11 w sprawie zatwierdzenia 
regulaminów rad społecznych zakładów opieki zdrowotnej Powiatu 
Kieleckiego, która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
 

14.wyrażenia opinii dotyczącej przekształcenia Świętokrzyskiego Centrum 
Psychiatrii w Morawicy 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Przypominam, że Komisja Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych 
zaopiniowała negatywnie tą uchwałę.” 
 
Radny Kazimierz Bielecki 
„ W świetle uzyskanych informacji od czasu posiedzenia komisji do dnia 
dzisiejszego, stwierdzam, że będę głosował za podjęciem tej uchwały.” 
 
Z-ca Dyrektora Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej i Zdrowotnej 
Wojciech Żelezik 
„ Sprawę szpitala w Morawicy pilotujemy już od kilku lat. Do tej pory mieliśmy 
w dwóch szpitalach dwa oddziały neurologiczne, bez odpowiedniego zaplecza 
rehabilitacyjnego, udarowego. W tej chwili kończy się remont szpitala 
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neuropsychiatrycznego, który został włączony do struktury Szpitala 
Wojewódzkiego z myślą o tym, że będzie tam centrum neurologiczne, w skład, 
którego wejdą obydwa dotychczasowe oddziały oraz trzeci oddział 50- 
łóżkowy- udarowy. Będzie to w pełni wyposażone centrum w powiązaniu                
z neurochirurgią, która została oddana do użytku w zeszłym roku.  
Początkowo zamierzaliśmy przenieść wszystkie oddziały z Morawicy na 
Czarnów, czyli oddział neurologiczny, poradnię neurologiczną oraz zespół 
rehabilitacji. Ostatecznie po rozmowach z NFZ w tym zakresie, Zarząd 
województwa zaproponował Sejmikowi przeniesienie tylko oddziału 
neurologicznego, natomiast w szpitalu w Morawicy pozostałaby rehabilitacja w 
takim wymiarze, jaka jest potrzebna w szpitalu, ale także na potrzeby 
mieszkańców gminy Morawica jak również pozostanie poradnia neurologiczna.  
Przeniesienie oddziału nie zmniejszy dostępności, a wręcz przeciwnie” 
 
Radny Ryszard Matuliński 
„ To, że część kolegów opiniowała tą uchwałę negatywnie, wynikało z braku 
odpowiedniego uzasadnienia i właściwych argumentów. Jako 
wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia oraz członek Klubu radnych SLD mogę 
zapewnić, że zagłosujemy za podjęciem tej uchwały. 
Zamierzenie Zarządu Województwa jest jak najbardziej logiczne i godne 
pochwały. Trzeba dążyć do tworzenia dużych specjalistycznych centrów 
medycznych. Bardzo dobrze, że w działaniach Zarządu Województwa znalazły 
się te rozwiązania, które wyszły na przeciw mieszkańcom Morawicy.” 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej 
przekształcenia Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy i poddał go 
pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 23 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 1  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/53/11 w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej przekształcenia Świętokrzyskiego Centrum Psychiatrii w Morawicy, 
która stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 

15.wyrażenia opinii dotyczącej przekształcenia Wojewódzkiego 
Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego w Kielcach poprzez likwidację Poradni 

Logopedycznej i Foniatrycznej w Kielcach przy ul. Artwińskiego 3 A 
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Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej 
przekształcenia Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego w 
Kielcach poprzez likwidację Poradni Logopedycznej i Foniatrycznej w Kielcach 
przy ul. Artwińskiego 3 A i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/54/11 w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej przekształcenia Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala 
Dziecięcego w Kielcach poprzez likwidację Poradni Logopedycznej i 
Foniatrycznej w Kielcach przy ul. Artwińskiego 3 A, która stanowi załącznik nr 
30 do protokołu. 
 

16.przyjęcia „ Sprawozdania Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Kielcach z działalności Centrum w 2010 roku wraz z wykazem 

potrzeb w zakresie pomocy społecznej” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Sprawozdania 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kielcach z działalności 
Centrum w 2010 roku wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej” 
i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 24 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/55/11 w sprawie przyjęcia                    
„ Sprawozdania Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kielcach 
z działalności Centrum w 2010 roku wraz z wykazem potrzeb w zakresie 
pomocy społecznej”, która stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
 

17.przyjęcia raportu z wykonania Programu ochrony środowiska dla powiatu 
kieleckiego za lata 2009-2010 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania 
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Programu ochrony środowiska dla powiatu kieleckiego za lata 2009-2010 i 
poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/56/11 w sprawie przyjęcia raportu 
z wykonania Programu ochrony środowiska dla powiatu kieleckiego za lata 
2009-2010, która stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
 
18.przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu gospodarki odpadami w powiecie 

kieleckim za lata 2009-2010 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z 
realizacji Planu gospodarki odpadami w powiecie kieleckim za lata 2009-2010 
i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/57/11 w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z realizacji Planu gospodarki odpadami w powiecie kieleckim za 
lata 2009-2010, która stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 

19.zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 

okresach roku szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, zasady 
udzielania i rozmiar obniżek oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć dla 
dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących inne funkcje kierownicze 

w szkołach i placówkach oświatowych Powiatu Kieleckiego 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan 
zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz dla nauczycieli 
szkół zaocznych, zasady udzielania i rozmiar obniżek oraz zwolnienia od 
obowiązku realizacji zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli 
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pełniących inne funkcje kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych 
Powiatu Kieleckiego i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/58/11 w sprawie zasad rozliczania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których 
ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz 
dla nauczycieli szkół zaocznych, zasady udzielania i rozmiar obniżek oraz 
zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów i 
nauczycieli pełniących inne funkcje kierownicze w szkołach i placówkach 
oświatowych Powiatu Kieleckiego, która stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
 
20.delegowania dwóch radnych powiatu na członków Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku dla powiatu kieleckiego 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„Po posiedzeniach komisji mamy propozycję, abyśmy delegowali do Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku dla powiatu kieleckiego radnych Ireneusz Żaka i 
Tomasza Plebana” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych 
powiatu na członków Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla powiatu 
kieleckiego i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 25 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/59/11 w sprawie delegowania 
dwóch radnych powiatu na członków Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla 
powiatu kieleckiego, która stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
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21.rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę 
Kieleckiego i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 24 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0  
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/60/11 w sprawie rozpatrzenia 
skargi na Starostę Kieleckiego, która stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
 

22.zmiany Uchwały Nr II/13/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 
2010r. w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Kielcach oraz wyboru jej przewodniczącego 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Wiąże się to z rezygnacją Marka Mazura z funkcji radnego, w jego miejsce 
wstąpiła Pani Małgorzata Sitarz, która wyraziła zgodę zastąpienia go w 
komisjach.” 
    
Radny Tomasz Pleban 
„ Klub radnych PiS wnosi o niepodejmowanie tej uchwały, ze względu na to, że 
Pani radna nie zadeklarowała chęci uczestniczenia w pracach Klubu radnych 
PiS, w związku z tym Klub radnych PiS deleguje swojego przedstawiciela do 
Komisji Rewizyjnej na następnej sesji.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Art. 16 ust. 2 mówi, że w skład Komisji Rewizyjnej wchodzą radni, w tym 
przedstawiciele wszystkich klubów. 
Możemy wycofać ten projekt uchwały, to pociągnie za sobą zmiany w składach 
innych komisji, dlatego że Pani radna nie może zostać pozbawiona pracy w 
komisjach. Myślę, że damy sobie czas do następnej sesji do wyjaśnienia w 
części, która dotyczy Komisji Rewizyjnej.” 
 
Radny Kazimierz Bielecki 
„ Uważam, że powinno paść pytanie w stosunku do nowej radnej, jeżeli 
podejmuje w dalszym ciągu decyzje o nieprzystąpieniu do Klubu radnych PiS, 
to wtedy wycofanie będzie miało uzasadnienie, natomiast jeżeli Pani się 
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zdecyduje, to wówczas ten porządek obrad jest niezakłócony.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Myślę, że Państwo powinniście sobie wyjaśnić w trakcie tego czasu, jaki był 
między wygaśnięciem mandatu radnego Marka Mazura a dniem dzisiejszym.”  
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/13/10 
Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach oraz wyboru jej 
przewodniczącego i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 0 
przeciw – 5  
wstrzymało się – 18  
 
W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta. 
 
 

23.zmiany Uchwały Nr II/14/10 z dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie ustalenia 
składu osobowego komisji problemowych Rady Powiatu w Kielcach oraz 

wyboru przewodniczących komisji 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/14/10 z 
dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie ustalenia składu osobowego komisji 
problemowych Rady Powiatu w Kielcach oraz wyboru przewodniczących 
komisji i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 22 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 2 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/61/11 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr II/14/10 z dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie ustalenia składu osobowego 
komisji problemowych Rady Powiatu w Kielcach oraz wyboru 
przewodniczących komisji, która stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
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24.zmiany Uchwały Nr II/16/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 
2010r. w sprawie wyboru Komisji Statutowej Rady Powiatu w Kielcach oraz 

wyboru przewodniczącego Komisji 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/16/10 
Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie wyboru Komisji 
Statutowej Rady Powiatu w Kielcach oraz wyboru przewodniczącego Komisji 
i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 23 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 1 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/62/11 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr II/16/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie 
wyboru Komisji Statutowej Rady Powiatu w Kielcach oraz wyboru 
przewodniczącego Komisji, która stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 

25.zmian w budżecie powiatu na 2011 rok 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 
2011 rok i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 4 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/63/11 w sprawie zmian w budżecie 
powiatu na 2011 rok, która stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 
26.wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położonej w 

obrębie Starochęciny gm. Chęciny 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Starochęciny 
gm. Chęciny i poddał go pod głosowanie. 
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Głosowanie:  
za – 24 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/64/11 w sprawie wyrażenia zgody 
na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Starochęciny 
gm. Chęciny, która stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
 

27.wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat Kielecki do projektu pod 
nazwą: „ eIntegracja – droga do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu w 

województwie świętokrzyskim” realizowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007- 2013, Działanie 8.3 – 

Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion oraz pełnienia 
obowiązków Lidera Projektu 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie przez Powiat Kielecki do projektu pod nazwą: „ eIntegracja – 
droga do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu w województwie 
świętokrzyskim” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego 
Innowacyjna Gospodarka 2007- 2013, Działanie 8.3 – Przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion oraz pełnienia obowiązków Lidera 
Projektu i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 24 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/65/11 w sprawie wyrażenia zgody 
na przystąpienie przez Powiat Kielecki do projektu pod nazwą: „ eIntegracja – 
droga do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu w województwie 
świętokrzyskim” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego 
Innowacyjna Gospodarka 2007- 2013, Działanie 8.3 – Przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion oraz pełnienia obowiązków Lidera 
Projektu, która stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
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28.uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i 
wyrównania dopłat rolniczych dla Polski 

 
Radny Tomasz Pleban 
„ Chciałbym dodać, że Węgry, które obecnie pełnią prezydencję w Unii 
Europejskiej wywalczyły sobie należne dopłaty dla rolnictwa. Z uzasadnienia 
widać, jak dużo tracą nasi rolnicy. Zwracam się w imieniu Klubu radnych PiS            
o poparcie tej uchwały.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Przedłożony przez Klub PiS projekt uchwały byłby godzien poparcia ze 
wszech miar, gdyby nie był próbą włączenia naszej Rady w polityczne działania 
kierownictwa Prawa i Sprawiedliwości. Poza tym jest inicjatywą spóźnioną, 
jeśli chodzi o priorytety polskiej prezydencji, gdyż Rząd te priorytety ogłosił          
31 maja. Wypowiadalibyśmy się w sprawie już rozstrzygniętej. 
Skoro jednak projekt uchwały znalazł się w porządku obrad, warto choćby przez 
chwilę się nad nim zatrzymać. 
Patrząc na uprawnienia, jakie ma samorząd powiatowy, trudno doszukać się 
wśród nich takiego, który upoważniałby nas do wypowiadania się na temat 
kształtowania polityki krajowej i europejskiej w zakresie rolnictwa. 
Gdyby złożyć, że będziemy zajmować stanowisko we wszystkich ważnych 
społecznie sprawach, nie patrząc na kompetencje, moglibyśmy wypowiadać się 
na temat sojuszy politycznych i militarnych, wysyłania polskich żołnierzy w 
różne miejsca na kuli ziemskiej, czy wiz wjazdowych dla Polaków do USA. 
Nikt przecież nie zaprzeczy, że te sprawy są ważne, także dla mieszkańców 
naszego Powiatu. Tylko czy rada powiatu jest właściwym miejscem do tego 
typu działań? 
Wypowiadając te wątpliwości chcę z całą mocą podkreślić, iż sprawy związane 
z przyszłym kształtem Wspólnej Polityki Rolnej, w tym dopłat bezpośrednich,   
w Klubie PSL uważamy za zagadnienie dużej wagi dla przyszłości polskiego 
rolnictwa. Także jesteśmy zdania, iż po 2013r. dopłaty bezpośrednie w całej 
Unii powinny być takie same. 
Jednakże uważamy, że próby upolitycznienia naszej działalności , do czego w 
liście wysłanym do radnych namawia prezes Jarosław Kaczyński są złym 
pomysłem. Właściwym miejscem do dyskusji o sprawach, o których jest mowa 
w projekcie uchwały jest parlament, komisje rolnictwa w Sejmie i Senacie. 
Zresztą taka debata miała już miejsce i sejmowa komisja rolnictwa i rozwoju 
wsi w tej sprawie uchwaliła 23 lutego tego roku dezyderat skierowany do 
Rządu. 
Zajął w tej sprawie stanowisko także samorząd rolniczy. Krajowa Rada Izb 
Rolniczych skierowała petycję do Przewodniczącego Parlamentu Europejskiego 
prof. Jerzego Buzka i Przewodniczącego Komisji Europejskiej Pana Barosso. 
Warto przy tym zwrócić uwagę, iż w składzie sejmowej komisji rolnictwa, 
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większość posiada koalicja rządowa. Widać z powyższego, iż troska o 
uczynienie spraw związanych z realizacją WPR, w tym wyrównywania dopłat 
bezpośrednich jest nie tylko przedmiotem troski polityków PiS. 
Jak już wspomniałem Rząd polski przyjął priorytety polskiej prezydencji                 
31 maja. Jednym z nich jest zapewnienie bezpieczeństwa żywnościowego.                   
W przyjętych priorytetach zapisano, iż „ Istotnym elementem w ramach reformy 
WPR będą zwłaszcza rozstrzygnięcia dotyczące dopłat bezpośrednich i wsparcia 
rozwoju obszarów wiejskich”     
Publiczna dyskusja nad WPR po 2013r. toczy się już od pewnego czasu. 
Minister Rolnictwa Marek Sawicki niejednokrotnie podkreślał, że sprawa 
wyrównania dopłt bezpośrednich jest dla jego działalności priorytetem. 
Całkiem niedawno, bo 25 maja tego roku, na spotkaniu z dziennikarzami 
francuskimi wyraźnie stwierdził, iż „ Obecna WPR nie odpowiada wyzwaniom 
współczesności. Światowy wzrost popytu na żywność jest praktycznie w Europie 
niezauważalny. Od 30 lat nie ma w Unii Europejskiej wzrostu produkcji 
żywności. Rynek UE jest otwarty i nie chcemy, aby system płatności 
zakłócałkonkurencyjność poprzez nierówne wsparcie. Dziś przy podobnych 
kosztach produkcji estońscy rolnicy otrzymują wsparcie bezpośrednie w 
wysokości 90 euro do ha, francuscy 350, a greccy 580. Dzisiejsze płatności 
wynikają z zaszłości historycznych i nie można nadal utrzymywać tego stanu.” 
       Panie i Panowie radni. Pomijając całą polityczną otoczkę związaną z 
proponowaną uchwałą, nie chcąc wywoływać w Radzie konfliktów, ale chcąc 
być też w porządku wobec działań Ministra Rolnictwa, proponuję dodanie w 
przedostatnim akapicie zaproponowanej uchwały drugiego zdania w brzmieniu: 
„ Rada udziela poparcia podejmowanym w tym zakresie działaniom przez 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi Marka Sawickiego.” I taką poprawkę 
zgłaszam. 
Ponadto, w związku z uchwaleniem priorytetów polskiej prezydencji, proponuję 
zmianę tytułu uchwały na stanowisko zatytułowane: „ Stanowisko Rady Powiatu 
w Kielcach z dnia 13 czerwca 2011r. w sprawie wyrównania dopłat rolniczych 
dla Polski.” 
Pierwszemu akapitowi w związku z tym proponuję nadać brzmienie: „ Rada 
Powiatu w Kielcach zwraca się do Prezesa Rady Ministrów Pana Donalda 
Tuska o to, by w ramach debaty o Wspólnej Polityce Rolnej sprawie wyrównania 
poziomu dopłat bezpośrednich dla polskich rolników nadać najwyższy priorytet, 
aby polscy rolnicy nie byli dyskryminowani w stosunku do rolników państw tzw. 
starej Unii.” 
Panie i Panów radnych proszę o poparcie tych poprawek.” 
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Radny Tomasz Lato 
„ Pogubiliśmy się w meandrach przedwyborczej Rzeczpospolitej. Dla Klubu 
Sojuszu Lewicy Demokratycznej nie jest ważne czy napisane jest to z tymi 
poprawkami, czy bez. Będziemy popierać tą inicjatywę, bo jest ona słuszna. Nie 
chciałbym na tym szczeblu mówić o Kaczyńskim, o Sawickim. Chciałbym 
mówić o naszych rolnikach z gmin Powiatu Kieleckiego, oni oczekują od nas 
takiego stanowiska. Dowiedziałem się z zaskoczenia, że takie stanowisko jest 
przygotowywane przez Klub PiS, ale ja tu nie popieram PiS, nie szukam 
politycznych gier dla SLD. Ja popieram rolników Powiatu Kieleckiego i dlatego 
nasz Klub zagłosuje za tą uchwałą, żeby żyło im się lepiej i dlatego, że zasługują 
na to, żebyśmy się na dole o nich upomnieli, bo to oni nas wybierają. Oni są 
wyborcami radnych powiatu i Panie radny Żak, być może są to inne wyższe 
kompetencje, ale ci ludzie dla mnie i dla Klubu SLD są najważniejsi, ci                     
o których upominamy się w tej uchwale. Tu nigdzie nie pisze kto ją złożył, tu 
jest prośba o wsparcie i działanie. SLD zagłosuje za i poprze każdą formę takiej 
uchwały.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ W imieniu klubu PO i własnym jestem za poparciem uchwały przedstawionej 
przez klub PiS. Jestem rolnikiem i wiem jak ważna jest dopłata do rolnictwa. 
Chcę, żeby rolnikom Powiatu Kieleckiego żyło się lepiej”        
 
Radny Kazimierz Bielecki 
„ Chciałbym zapytać, czy w tym projekcie uchwały jest jakakolwiek polityka 
tego wysokiego szczebla. Jestem wdzięczny radnemu Lato, który w imieniu 
klubu popiera ten projekt i my nie uprawiamy żadnej polityki, upominamy się                 
o interes naszych rolników. Jeżeli radnym z Klubu PSL leży na sercu dobro 
rolników Powiatu Kieleckiego, to proszę o poparcie. 
Gdziekolwiek pojawiłaby się intencja, aby poprawić życie rolników Powiatu 
Kieleckiego, to na pewno Klub PiS będzie głosował, obojętnie, kto wyjdzie             
z taką inicjatywą.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ W pierwszej kolejności będziemy głosować nad poprawkami.” 
 
Pierwsza poprawka dotyczy tytułu uchwały, a mianowicie zastąpienia tytułu 
proponowanego w projekcie poprzez tytuł:  
 
„ Stanowisko Rady Powiatu w Kielcach z dnia 13 czerwca 2011r. w sprawie 
wyrównania dopłat rolniczych dla Polski”   
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Głosowanie:  
za – 14 
przeciw – 9  
wstrzymało się – 1 
 
W wyniku głosowania poprawka została przyjęta. 
 
 
Druga poprawka dotyczy przebudowania pierwszego akapitu i zmierza do 
nadania mu brzmienia: 
 
„ Rada Powiatu w Kielcach zwraca się do Prezesa Rady Ministrów Pana 
Donalda Tuska o to, by w ramach debaty o Wspólnej Polityce Rolnej sprawie 
wyrównania poziomu dopłat bezpośrednich dla polskich rolników nadać 
najwyższy priorytet, aby polscy rolnicy nie byli dyskryminowani w stosunku do 
rolników państw tzw. starej Unii”  
 
Głosowanie:  
za – 13 
przeciw – 6  
wstrzymało się – 4 
 
W wyniku głosowania poprawka została przyjęta. 
 
 
Trzecia poprawka dotyczy przedostatniego akapitu, dodania zdania: 
 
„ Rada udziela poparcia podejmowanym w tym zakresie działaniom przez 
ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego” 
 
Głosowanie:  
za – 13 
przeciw – 8  
wstrzymało się – 12 
 
W wyniku głosowania poprawka została przyjęta. 
 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie po poprawkach stanowisko Rady Powiatu w Kielcach  
z dnia 13 czerwca 2011r. w sprawie wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. 
i poddał je pod głosowanie. 
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Głosowanie:  
za – 24 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania stanowisko Rady Powiatu w Kielcach z dnia 13 czerwca 
2011r. w sprawie wyrównania dopłat rolniczych dla Polski zostało podjęte                  
( załącznik nr 42 do protokołu). 
 
 
Radny Tomasz Pleban 
„ Mimo wszystko jesteśmy zadowoleni, bo uważamy, że ten sygnał z naszej 
Rady do Premiera dojdzie. Jakkolwiek została zmanipulowana treść tej uchwały 
przez PSL, zmieniona i polityki jest więcej niż było w projekcie, który 
wprowadził PiS, aczkolwiek osiągnęliśmy swój cel i za to dziękuję.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Dziękuję, ze Rada tak jednogłośnie opowiedziała się za ostateczną wersją. 
Tekst zostanie niezwłocznie przesłany Panu Premierowi Donaldowi Tuskowi.” 
 
 
29.udzielenia pomocy finansowej dla Miasta i gminy Daleszyce na konserwację 

urządzeń i rowów melioracji wodnych szczegółowych na terenie Gminy 
Daleszyce 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Miasta i gminy Daleszyce na konserwację urządzeń i rowów melioracji 
wodnych szczegółowych na terenie Gminy Daleszyce i poddał go pod 
głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 4 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/66/11 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Miasta i gminy Daleszyce na konserwację urządzeń i 
rowów melioracji wodnych szczegółowych na terenie Gminy Daleszyce, która 
stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
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30.ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg w granicach 
administracyjnych Powiatu Kieleckiego i prowadzenia parkingów strzeżonych 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
Przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usuwanie pojazdów z dróg w granicach administracyjnych Powiatu Kieleckiego 
i prowadzenia parkingów strzeżonych i poddał go pod głosowanie. 
 
Głosowanie:  
za – 24 
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0 
 
W wyniku głosowania podjęto uchwałę Nr V/67/11 w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg w granicach administracyjnych 
Powiatu Kieleckiego i prowadzenia parkingów strzeżonych, która stanowi 
załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Do pkt 19 
Zapytania i interpelacje radnych. 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Na ostatniej sesji pytałem Zarząd Powiatu, co z halą sportową w Nowej Słupi.  
W protokole zostało zapisane: 
„Starosta Kielecki Zdzisław Wrzałka                                                               
Zwróciliśmy się do Pana Wójta o wyjaśnienie tej sprawy. Jak do tej pory nie 
mamy odpowiedzi ale jestem przekonany, że w najbliższych dniach taką 
odpowiedź uzyskamy. Będziemy wówczas wiedzieli jak ta sytuacja wygląda. 
Przyglądamy się sprawie i myślę, że w najbliższym czasie również 
przedstawiciele starostwa udadzą się na miejsce na tzw. wizję lokalną” 
 
Nie wiem nadal, co w tej sprawie” 
 
 
Radny Tomasz Lato 
„ Kolejna osoba straciła pracę w Starostwie Powiatowym. Jest to pracownik 
Wydziału Budownictwa, dziewczyna miała umowę na czas określony, była 
zatrudniona 5 lat w tym wydziale. Wiem, że są już nowe osoby przygotowane na 
jej miejsce. Chce sprzeciwić się w imieniu własnym i klubu SLD takim 
praktykom, natomiast ten sprzeciw i tak nic nie da, bo są to z góry wyliczone i 
przemyślane działania. Chcę zaapelować, by przynajmniej na stanowiska po 
zwalnianych osobach były zatrudniane osoby kompetentne.” 
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Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Klub nasz ma taką inicjatywę, abyśmy jedno z zadań powiatu jakie mamy z 
zadań własnych, mogli realizować. Mamy w naszych gminach ogródki zabaw 
dla dzieci. Prawie w każdej gminie te ogródki były budowane przy pomocy 
środków unijnych. Brakuje tam urządzeń, które doprowadziłyby do tego, że 
rodzice mogliby korzystać z tych ogródków. Są to bardzo dobre, niedrogie  
urządzenia. Od 10 do 20 tys. zł kosztuje wyposażenie jednego takiego 
wspólnego placu zabaw dla dorosłych i dla dzieci. W niektórych gminach 
zostało to zastosowane, są to wszelkiego rodzaju urządzenia przy pomocy, 
których możemy poprawiać kondycję fizyczną.  
Realizujemy tu aż 4 z zadań własnych powiatu: ochrona zdrowia, polityka 
prorodzinna, kultura fizyczna i sport oraz promocja powiatu. Za 400 tys. 
możemy mieć coś takiego w każdej gminie powiatu. W naszych gminach coraz 
więcej ludzi sięga po zdrowie w ten sposób. To nie są duże pieniądze w 
porównaniu np. do „Orlików”, gdzie koszty były ogromne. Byłaby to inicjatywa 
ponad podziałami. Przekażę tą interpelację na piśmie do Zarządu i może w tej 
kadencji uda się zrobić coś dla kultury fizycznej i sportu.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Przypominam, że jest możliwość składania interpelacji na piśmie do Zarządu 
w okresie wakacyjnym między sesjami. Zarząd proszę, aby odpowiadał na 
piśmie, bo jest określony termin odpowiedzi” 
 
Do pkt 20 
Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Wójt Gminy Łagów Małgorzata Masternak –Orłowska 
„ Serdecznie dziękuję za wsparcie Gminy Łagów. Jest mi bardzo miło, że te 
wnioski zostały przez Radę zaakceptowane. Chcę podkreślić, że wsparcie 
targowiska to jedna z form wsparcia rolnictwa. Tam nie handluje się 
samochodami tylko produktami rolniczymi, więc jeżeli jesteście Państwo za 
rolnictwem, zastanawia mnie dlaczego jednogłośnie nie poparliście wsparcia 
targowiska.” 
 
Radny Kazimierz Bielecki 
„ Chciałbym odnieść się do wniosku złożonego przez  SLD. Mimo tego, że to z 
SLD to PiS popiera.”  
 
Radny Tomasz Lato 
„ Mam prośbę do Zarządu i Naczelników, aby zaproszenia na imprezy, które 
odbywają się w Powiecie Kieleckim do nas docierały, bo źle się czułem, kiedy 
zaproszenie na Jarmark Świętokrzyski dostałem tuż przed imprezą. 
Nasz Klub nie miał żadnych informacji dotyczących imprez, które odbywały się 
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na terenie Powiatu i wydaje mi się to nie w porządku, bo jako radny Powiatu 
Kieleckiego powinienem mieć możliwość spełniania tego mandatu również 
przed mieszkańcami. Wszędzie nie będę, natomiast tam gdzie uznam za 
stosowne chciałbym być i chciałbym to ja podejmować decyzje, czy tam będę 
czy nie, a nie Zarząd czy Naczelnicy wydziałów, bo w tej sytuacji, jakiej 
jesteśmy nie wiem czy zaproszenie jest potrzebne, czy nie.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„Dotyczy to tego, co mówiłem na zakończenie poprzedniej sesji, że chodzi o 
imprezy organizowane przez jednostki podporządkowane Starostwu bądź 
Starostwo, natomiast, jeżeli są zaproszenia kierowane z gmin, czy z innych 
instytucji, to czułbym dyskomfort otrzymując zaproszenie sms.” 
 
Radny Tomasz Lato  
„ Muszę to powiedzieć, bo boli mnie to, jako samorządowca. Toczyły się debaty, 
czy wysyłać zaproszenia, czy nie, czy wysyłać najpierw jednym potem drugim. 
Wiem to na pewno, mówię to, jako radny. Zostałem poparty prawie 2 tys. 
głosów i uważam, że takie zaproszenie powinienem w jakiejkolwiek formie 
otrzymać. Jestem przeciw takiemu traktowaniu radnych, bo ubliżamy również 
mieszkańcom Powiatu Kieleckiego. Muszę o wszystkim mówić otwarcie, nie po 
to, aby komuś robić krzywdę, ale po to, aby ten Powiat mógł szczycić się tak jak 
do tej pory takimi pucharami i doskonałą atmosferą. 
Bardzo boli mnie zwalnianie tych ludzi. Zawsze sprawy ludzkie były mi bliskie. 
Apeluję do Zarządu i proszę o to, aby robić to w sposób łagodny. Tam są 
rodziny, dzieci. Odrzućmy ten PiS, PO, SLD, PSL, wróćmy do tych dobrych 
zasad. My jako SLD jesteśmy w stanie pogodzić się z tym, że jesteśmy w 
opozycji, chcemy być w opozycji konstruktywnej.” 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Szczepańczyk  
„ Jest to poza wszelką dyskusją. Mówiłem na zakończenie poprzedniej sesji i 
kieruję apel do Zarządu. Jeżeli są zaproszenia w Starostwie kierowane do 
radnych, to są kierowane do wszystkich, jeżeli impreza jest kierowana przez 
Starostwo, natomiast, jeżeli są zaproszenia zewnętrzne, to wtedy organizator 
wybiera sobie, do kogo zaproszenie kieruje.”   
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Do pkt 21 
Zamknięcie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu 
zamknął V sesję Rady Powiatu w dniu 13 czerwca 2011r. o godz. 15.30. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
Protokołowała 
Magdalena Kaller 
 

                                                                               Przewodniczący Rady                 
 
                                                                                          Józef Szczepańczyk                        
 


